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Verslag  

 
1. Opening  

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. De 
rekenkamercommissie (RKC) organiseert 2x per jaar een bijeenkomst met raads- en 
commissieleden om te praten over haar werkzaamheden. Van de bijeenkomst wordt een 
verslag gemaakt, die op de site gepubliceerd wordt.  
 

2. Jaarverslag 2013 Rekenkamercommissie Woerden 

De leden geven onder meer aan dat het jaarverslag er goed uitziet. De RKC licht 
desgevraagd toe dat zij jaarlijks enkele suggesties ontvangt van burgers of instellingen 
voor een onderzoek. Deze suggesties hebben een vertrouwelijk karakter en worden 
doorgaans altijd in behandeling genomen of doorverwezen naar de juiste instantie. De 
focus ligt daarbij niet op individuele aangelegenheden (zoals een vergunning die niet 
verleend is), maar op de vraag of er een breder / structurelere vraagstuk aan ten 
grondslag ligt. Als dat laatste het geval is, dan kan dat leiden tot een volwaardig 
onderzoek. Het onderzoek naar de vergunningverlening Wabo is hier een voorbeeld van. 
  
Eén van de leden vraagt hoe het lopende onderzoek naar de effectiviteit van subsidies 
eruit ziet. Kan de effectiviteit van subsidies wel gemeten worden? 
De RKC licht toe dat het meten van de effectiviteit van subsidies een onderwerp is dat in 
veel gemeenten speelt. Daarbij proberen gemeenten steeds meer van output (aantal 
evenementen bijvoorbeeld) naar outcome (gewenste effect) te gaan. 
Het onderzoek is niet gericht op het geven van een oordeel over de effectiviteit van de 
bestaande subsidies, maar is bedoeld om een handvat te geven en randvoorwaarden te 
definiëren om subsidies zo in te richten, dat achteraf de effectiviteit ook gemeten kan 
worden. 
 
Tot slot gaat de rekenkamercommissie in op het verschil tussen rekenkameronderzoeken 
(diepgaande onderzoeken, uitgevoerd door extern bureau) en rekenkamerbrieven (lichter 
onderzoek, biedt mogelijkheden om in te spelen op actualiteit). 
 

3. Jaarplan 2014 Rekenkamercommissie Woerden 

 De rekenkamercommissie voert momenteel drie vooronderzoeken uit: 
 - Het beheer van het vastgoed; 
 - Digitalisering; 
 - (Meerjarenramingen) decentralisaties. 
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Vraag die onder meer bij het onderzoek over de decentralisaties naar voren komt is 
welke insteek een toegevoegde waarde kan hebben, gelet op de snelheid van het dossier 
en de invoering per 1 januari 2015. Alhoewel 2015 een overgangsjaar is, is het mogelijk 
al te laat. Onderwerp wat verder speelt is hoe een goede controle op de 
gemeenschappelijke regelingen kan worden geborgd. De RKC geeft aan dat er een 
wetswijziging van de Gemeentewet bij de Eerste Kamer ligt, die rekenkamercommissies 
dezelfde bevoegdheden geeft als rekenkamers als het gaat om toegang tot informatie 
van gemeenschappelijke regelingen. 
 
De leden geven aan dat in het najaar (september/oktober) gesproken zal worden over 
verbonden partijen en geven de RKC als suggestie mee om een visie te ontwikkelen over 
de samenwerking met andere rekenkamers. De RKC neemt deze suggestie mee. 
 
De RKC geeft aan dat het thema digitalisering een breed onderwerp betreft. Vraag die 
hier onder meer speelt is hoe digitalisering wordt geïnterpreteerd: gaat het met name om 
het digitaliseren van de dienstverlening (paspoort/rijbewijzen), of is het breder: alle 
communicatie met de gemeente of digitalisering van systemen? 
De leden geven aan dat het een onderwerp betreft, waar wat lastiger grip op te krijgen is 
en om die reden interessant kan zijn. Naast het streven naar een betere dienstverlening, 
heeft het ook andere facetten, zoals het verbeteren van de efficiency (ook in het licht van 
de bezuinigingen), het privacy-element en de toegankelijkheid.  
Wat zijn de mogelijkheden voor kaderstelling op dit onderwerp? Welke ruimte heeft de 
raad feitelijk? Wat is de lange termijn visie op digitalisering? 
 
Tot slot wordt kort ingegaan op het vooronderzoek beheer vastgoed. Wat voor de RKC 
van belang is, is dat de onderzoeken relevant zijn. De RKC is voornemens op 1 juli een 
besluit te nemen over het thema van het volgende grote onderzoek. 
 
De leden en de RKC bespreken enige tijd de manier waarop gevolg wordt gegeven aan 
de rekenkameronderzoeken. Hier is een rol weggelegd voor de raad zelf. Ook de RKC 
voelt zich hier verantwoordelijk voor. Zo is afgesproken dat binnen redelijke termijn een 
implementatieplan wordt opgesteld door de organisatie, waarin is opgenomen hoe de 
overgenomen aanbevelingen worden uitgevoerd. De RKC maakt zich enige zorgen over 
het voornemen van het college om voortaan uitsluitend generiek via de 
bestuursrapportages te rapporteren en niet meer over de afzonderlijke onderzoeken te 
rapporteren over de uitvoering van de aanbevelingen. Dit is minder inzichtelijk en 
transparant, wat de controlerende rol van de raad bemoeilijkt. De RKC zal dit punt ook 
zelf aankaarten binnen de gemeente. 
De leden geven verder onder meer aan behoefte te hebben aan concretere 
aanbevelingen waarin exacter is aangegeven hoe de raad invulling kan geven aan de 
kaderstellende/controlerende rol. 
 
De voorzitter meldt tot slot dat 1x per jaar een afstemmingsmoment is ingepland met de 
accountant en de auditcommissie om de eigen onderzoeksagenda’s goed op elkaar af te 
stemmen. 
 

4. Werkwijze Rekenkamercommissie Woerden 
 

De voorzitter gaat kort in op de laatste – meer technische – wijzigingen in de werkwijze. 
Het document is opgesteld om transparantie te bieden over de manier waarop de 
rekenkamer haar werkzaamheden uitvoert. 
 
De RKC licht desgevraagd de achtergrond van het beperkt aantal interviews toe van het 
vervolgonderzoek Wet werk en bijstand. Tijdens het onderzoek bleek het moeilijk om 
interviews in te plannen met ambtenaren als gevolg van de overgang van 
werkzaamheden naar Ferm Werk. De RKC geeft aan dat het een uitzondering betreft en 
dat doorgaans goed wordt meegewerkt aan interviews in het kader van 
rekenkameronderzoeken. Het signaal dat het ditmaal niet goed liep is overgekomen. 
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5. Gedachtenwisseling rekenkameronderzoeken 
 
De leden geven een aantal suggesties voor mogelijke rekenkameronderzoeken: 
- De BBZ-regeling (Bijzondere Bijstand Zelfstandigen).  

De regeling is ondergebracht bij Ferm Werk en wordt uitgevoerd door de gemeente 
Utrecht. Hoe is de controle geregeld? De RKC licht in aanvulling toe dat zij hier op 
dit moment naar kijkt in de vorm van een vooronderzoek. 

- Schuldhulpverlening:  
Wat gaat hierin om? Hoe wordt de regierol ingevuld, hoe wordt de beleidsvrijheid 
ingevuld? Wat is de relatie met de voedselbanken/het werkgelegenheidsbeleid. Hoe 
effectief is het beleid? 
De griffier geeft de leden als suggestie mee om meer feitelijke informatie over het 
schuldhulpverleningsbeleid en de invulling daarvan via schriftelijke vragen of een 
collegebrief op te vragen. 

- Projectmanagement: 
Hoe ga je hier op een goede manier mee om? Hoe kun je als Raad kaders 
meegeven en goed controleren? Hoe bewaak je het doel dat ooit is vastgesteld? 

- Aanbestedingsbeleid/inkoop. 
Dit is een onderwerp waar ook een deel van het bezuinigingsprogramma mee wordt 
ingevuld. Vragen zijn onder meer: krijgen we wat we wilde we inkopen of is het 
alleen minder? Is er ook sprake van inkoop met zo hoog mogelijk maatschappelijk 
rendement (social return) en slim inkopen (grotere contracten bijvoorbeeld)? 

- Parkeerbeleid/parkeerautomaten/parkeertarieven 
Hoe effectief is het beleid? Is dit het beleid dat we willen? 

- Stadsbeheer 
Hoe werken de bezuinigingen / lagere kwaliteitsniveaus door op de algemene staat 
van het onderhoud? Inzicht in het break-even point. 

- Garanties 
Inzicht in de risico’s van de garantstellingen van de gemeente, ook in relatie tot de 
veranderingen in de zorg. De gemeente heeft een bedrag van rond de € 
140.000.000 uitstaan aan garanties (o.a. woningbouwcorporraties, zorginstellingen). 
 
De voorzitter rondt af met de melding dat in september/oktober nog een sessie zal 
zijn met de raad. De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de 
vergadering.  
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